
Protokół nr  4 /2011 
z posiedzenia Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu 21 kwietnia 2011 roku 

      cz. II 
 
 
Godzina rozpoczęcia obrad: 12.00 
Godzina zakończenia obrad: 13.00 
 
Miejsce obrad: Sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 
 
 
W komisji udział wzięli:  
Krzysztof Gnach   Przewodniczący Komisji 
Jacek Górowski   Zastępca Przewodniczącego 
Dariusz Gancarz   Członek 
Danuta Tkaczonek    Sekretarz 
 
Ponadto uczestniczyli: 
Ryszard Sobala   Komendant Straży Miejskiej 
Piotr Madej     Inspektor Straży Miejskiej 
Mariusz Szmiel   Przedstawiciel ZGK    
 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu oraz nadmienił,  
że jest to kontynuacja posiedzenia Komisji z dnia 31 marca 2011 roku. 
 
Przed posiedzeniem Komisji poinformował, że zostało ustalone, że nie będą 
wyjeżdżać w teren w celu przyglądnięcia się problemom na terenach wiejskich. Pan 
Komendant został poproszony o przygotowanie dokumentacji fotograficzną. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, powiedział, że miejsca z terenu 
gminy, z części wyjazdowej, której dokonał sam Pan Madej, zaznaczył, że nie są to 
wszystkie miejsca. Są to miejsca najbliżej miasta i te, z którymi realnie w najbliższym 
czasie można sobie z nimi poradzić. Nawiązał również do uchwały w sprawie zasad 
pozbywania się nieczystości przez mieszkańców. 
 
Inspektor Straży Miejskiej Piotr, przedstawił przygotowaną prezentację zdjęciową, 
która stanowi załącznik do protokołu. 
 
Nawiązano m.in. do: 
 
• zaśmieconego i zagruzowanego terenu za budynkiem (hurtownią) „Olimp”, który 

należałoby uporządkować, 
 



• osiedla Pallotyńskiego, od ulicy dalekiej (stare tory) jest wąwóz, który jest ciągle 
zaśmiecany, 

 
Padła propozycja, aby zagruzować go, aby stanowił miejsce na wywóz gruzu, bo 
takiego miejsca brakuje w mieście. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, zapytał się Pana Mariusza, czy jest 
możliwość pozbywania się takich odpadów po remontach, gruzy budowlane? 
 
Przedstawiciel ZGK Mariusz Szmiel, odpowiedział, że na dzień dzisiejszy spółka 
ZGK nie dysponuje takim miejscem typowym, które mogłoby być zabezpieczone w 
sensie gromadzenia takich odpadów budowlanych, czy pobudowanych typu gruz. 
Do niedawna w porozumieniu z Panem Lucjanem Siembabem, kiedy przyjmował 
gruz na swojej posesji, przy drodze nr 8, ten czysty gruz można było tam do niego w 
niewielkich ilościach składować. Natomiast Panu Prezesowi został przedstawiony 
problem dot. składowania gruzu. W najbliższym czasie ma być przedstawione jakieś 
rozwiązanie, gdzie można składować taki gruz. Jest to problem od dłuższego czasu. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, poinformował, że problem zaczął się 
z chwilą zamknięcia wysypiska w Braszowicach. 
 
• zbiorników wodnych, do których droga dojazdowa jest strasznie zaśmiecona na 

całym odcinku, na środku tej drogi oczywiście znajduje się tabliczka, mówiąca o 
zakazie wywożenia gruzu i śmieci, ale znajduje się ona na drzewie zbyt wysoko, 
aby przeczytać, z chwila zakwitnięcia drzewa, nie będzie jej widać. Powinna być 
umieszczona na początku drogi wjazdowej. 

 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, powiedział, że problem śmieci w 
ostatnich latach narasta. Nawiązał do nowego projektu ustawy śmieciowej, która 
może wejdzie w życie. Gdzie miedzy innymi będzie wprowadzony podatek 
śmieciowy, nie zależnie od wyprodukowanych śmieci. Wspomniał również o 
projekcie nowego regulaminu utrzymania czystości. 

 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, otworzył dyskusję. 
 

Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, powiedział, że od pewnego czasu jest 
grupa porządkowa z Urzędu Miasta opłacana z Urzędu Pracy, 5 ludzi od niedawna 
10 ludzi zrobiło tyle porządku w mieście, którego nie było przez wiele wiele lat. Przy 
współpracy spółki ZGK. 
 
Nawiązał również do dzikich wysypisk oraz, że poprzedni prezes obiecał po jednym 
spotkaniu, że zamówi 10 tablic tych informujących, ale do tej pory chyba nie zostały 
zamontowane. 
 



Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział, że będzie trzeba uzupełnić wniosek, który został złożony 7 
kwietnia br. o te informacje, które przedstawił Pan Komendant oraz zamknął ten 
punkt obrad. 
 
Sprawy różne 
 
Poruszono temat patroli w mieście. 
 
Radny Dariusz Gancarz, zwrócił uwagę odnośnie przystanków, które znajdują się 
na ulicy kamienieckiej, które są bardzo zaśmiecone. 
 
Przedstawiciel ZGK Mariusz Szmiel, odpowiedział, że za przystanki na terenie 
miasta czy gminy Ząbkowice Śląskie zgodnie z umową odpowiada Zakład 
Gospodarki Komunalnej za utrzymanie czystości. Jak wiadomo w czwartek i w 
piątek jest obsługiwana ulica kamieniecka i pracownicy maja nakazane w tym 
okresie, w tych dniach, kiedy wywożą nieczystości z danego rejonu, m.in. z Boh. 
Getta- 1 przystanek, na ulicy kamienieckiej- 2 przystanki, i na ulicy ziębickiej- 2 
przystanki. W tych dniach, kiedy są wywożone śmieci, sprzątają, opróżniają kosze 
uliczne, które się tam znajdują, pozamiatają, pozbierają papiery, które są 
nagromadzone. Pracownicy mają taką informację, że mają takie czynności czy 
działania wykonywać, ale jak jest się w pobliżu, to można dać znać, czy rzeczywiście 
zostało to wykonane. 
 
Jeżeli chodzi o utrzymanie porządku w rejonie starego miasta, czyli centrum rynku. 
Pracownicy porządkowi pracują od 7-15 i teren rynku i okolicznych przyległych ulic 
jest naprawdę w bardzo poprawny sposób monitorowany, jeśli chodzi o utrzymanie 
czystości. Natomiast popołudniami, kiedy ZGK nie pracuje, a sklepy są czynne do 17 
czy 18, bardzo często zdarza się tak, że śmieci z posadzek sklepu czy mieszkań są 
wymiatane na chodnik, albo z chodnika na ulicę. Jest to nagminne.  
 
Poruszono temat koszy ulicznych, kamienne w wkładami metalowymi, które nie 
spełniają swojej funkcji. (wandalizm, śmieci powyrzucane) 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zadał pytanie do Pana Komendanta, jak wygląda sprawa ulicznych latarni? 
Czy wszystkie latarnie są własnością energetyki, czy cześć jest pod opieką gminy? 
 
Zauważył, że kilka latarni jest w stanie mocno sfatygowanym i zagrażają troszeczkę 
bezpieczeństwu. (ul. 1 Maja, Jaracza, Daszyńskiego) 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, powiedział, że mogą monitować, 
kazać, nakazywać, przypominać, upominać, wysyłać informacje do merytorycznych 
wydziałów i do PRO Energii, i tam gdzie interweniowali osobiście, to były działania 
natychmiastowe, natomiast nie jest fachowcem od tego. 
Nie mają, żadnych możliwości karnych ani dyscyplinujących, aby np. nakazywać, 
aby wyprostować lampy, od tego są instytucje, które powinny się tym zająć. 



Natomiast w przypadku, jeżeli są zgłoszenia czy w czasie służb patrolowych 
strażnicy to widzą, to nie przechodzą obojętnie, robią zawsze zdjęcie, spisują nr 
lampy i przekazują drogą tradycyjną, służbową do odpowiedniego wydziału, który 
się tym zajmuje, i ten wydział interweniuje. Ale czasami bywa tak, że jak jest długi 
czas oczekiwania, sprawa nie zostaje załatwiona, sami interweniują, ponieważ mają 
ponowne zgłoszenie. 
 
Inspektor Straży Miejskiej Piotr, dopowiedział, że Gmina ma podpisaną umowę z 
Energia Pro na utrzymanie oświetlenia, m.in. w umowie jest utrzymanie we 
właściwym stanie technicznym wszystkich lamp na terenie miasta, taka umowa 
znajduje się w wydziale infrastruktury technicznej u Pana Jankowskiego i ten 
wydział powinien domagać się od Energii Pro właściwego wywiązywania się z tej 
umowy. Skoro Gmina za to płaci. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział, że chodzi tutaj o kontrole tego. O ciągły monitoring tych latarni. 
 
Radny Jacek Górowski, przypominał, o sprawie gruntów w Braszowicach, gdzie 
tam jest przekazane 90 ha przez kopalnię grochów, tam miał być zakład utylizacji 
śmieci. Wystąpił problem, gdyż zakład nie powstał, a grunt jest dalej gminny. Są tam 
zwożone śmieci. Ale problem związany jest z tym, że grupy praktycznie z całej 
Polski przyjeżdżają i otwierają szyby kopalniane. Występuje tam duże zagrożenie. 
Ludzie jeżdżą tam kładami. Trzeba to jakoś zabezpieczyć, jakieś tablice informacyjne. 
 
Radny Dariusz Gancarz, zapytał, czy już coś wiadomo na temat łącznika ulicy 
kamienieckiej z Chrobrego? Trzeba coś z tym zrobić. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, powiedział, że zarządca drogi tego 
odcinka jest Burmistrz, ale zarządza tym ruchem na tej drodze starosta. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zarządcą drogi kamienieckiej jest DZiK. Jest to sprawa skomplikowana. 
 
Poruszono również temat łatanych dziur na drogach. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknął posiedzenie obrad. 
 

 
 
 
Protokołowała  
M. Gwóźdź 
  
                                                                                      Przewodniczący Komisji 
                                                                                            (-) Krzysztof Gnach 
 


